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Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András és dr. Vidákovics Béla alpolgármesterek, 
dr. Basista Erika, Bolobás Péter, Dobozi Gábor, Karsai Attila, Kléri Bertalan, Kovács 
István,Molnárné Juhász Éva,, Takács László, Timár László helyi képviselık. 
Igazoltan távol maradtak:  Bratu Ferenc képviselı. 
Igazolatlanul távol maradt: Sohajda István képviselı. 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: dr. Halász Ferenc jegyzı, dr. Szántó Marianna aljegyzı.  
 

Bratu László polgármester köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a 14 képviselı-testületi 
tagból 12 jelen van, így az ülés határozatképes, azt megnyitja.  
 

A jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Dobozi Gábor és Karsai Attila képviselıket, majd tájékoztatja a 
Képviselı-testületet az ülés tervezett napirendjérıl.  
 

A Képviselı-testület az ülés napirendjét egyhangúlag az alábbiak szerint fogadja el: 
 

Ülési napirend tárgya: 
 

1.) Pályázatok benyújtása 
 Elıadó: Bratu László polgármester 
 

4.) Egyebek 
ÜLÉSI 

 NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
 Napirend tárgya:       Elıadó 
 
1.) Pályázatok benyújtása       Bratu László  
           polgármester 
  
Bratu László polgármester tájékoztatja a képviselıket, hogy a bölcsıdék és közoktatási intézmények 
infrastrukturális fejlesztése a leghátrányosabb helyzető kistérségekben támogatása igénybevételének 
részletes feltételeirıl szóló 206/2008. (VII.26.) Korm. rendelet alapján lehetıség nyílik 50 millió 
forint támogatás igénybevételére pályázatot benyújtani 5% önrész biztosítása mellett a Petıfi iskola 
aulájának, illetve az abaújdevecseri ovi épületének felújítására. Ez a két kisebb súlyú probléma az, 
amely a fenti összegbıl megoldható. Az abaújdevecseri óvoda esetében közel 10 éve nincs lehetıség 
a tetıszerkezet javítására és a hıtechnikai megoldások beépítésére. Az épület fenntartása nagyon 
fontos, hiszen a két csoport gyakran encsi gyerekeket is fogad. A másik megoldandó probléma a 
Petıfi iskola közösségi terének kialakítása.  Az intézménynek nincs olyan helye, ahol rossz idı 
esetén a rendezvényit megtarthatná. Sajnos eddig nem fért bele egy korszerősítésbe sem. 
A pályázat benyújtására összesen 10 nap áll rendelkezésre, melyhez képviselı-testületi határozat és 
költségbecslés szükséges. A legnagyobb örömet az okozná, ha mindkét pályázat nyerne, de sajnos 
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nem ismert, hogy 1-1 régión belül mennyit fognak támogatni. Ennek ismeretében lehetne csak 
következtetéseket levonni. 
 
Kléri Bertalan  képviselı, a Városfejlesztési Bizottság elnöke elmondja, hogy bizottsága a szükséges 
3,7 millió forintos önrészt kigazdálkodhatónak tartja. Elınye még az is, hogy elıfinanszírozott a 
pályázat. A bizottság mindkét elıterjesztést elfogadásra javasolja, tekintettel arra, hogy a megcélzott 
fejlesztések nagyon szükségesek. Ahhoz, hogy mindkét pályázat nyerhessen a lobbi tevékenység 
nagyon fontos.   
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke csak pontosításként 
kívánja megjegyezni, hogy az abaújdevecseri ovi egy csoportnak ad helyet. 
 
dr. Vidákovics Béla alpolgármester egyetért a pályázat benyújtásával, de attól tart, hogy a beépített 
költségek az elızı gyakorlathoz hasonlóan nem fedik a valóságot, és a kivitelezés utóbb mégis többe 
fog kerülni. 
 
Szarka Zsolt Mőszaki Irodavezetı elmondja, hogy a költségeket a Mőszaki Iroda a városi 
fıépítésszel együtt kalkulálta. 
 
Bratu László polgármester felhívja a képviselık figyelmét, hogy a maximálisan pályázatható összeg 
50 millió forint, ettıl többet egyébként sem lehet kérni. 
 
Szeles András alpolgármester azt szeretné tudni, hogy az önrész összege mibıl lesz fedezve? 
Bevett gyakorlat, hogy a kisebb összegő pályázatoknál az intézmények saját költségvetésükbıl állják 
az önrészt. Mivel ebben az esetben a szerzıdéskötés novemberben várható a költségek a 2009. évi 
költségvetést fogják terhelni. 
 
Bratu László polgármester egyetért az elhangzottakkal. Minden pénzmozgásra a jövı évben fog sor 
kerülni. Vélhetıen a szerzıdéskötés feltétele lesz a közbeszerzési eljárás lefolytatása is. Egyébként 
arra kell törekedni, hogy az önrészt a Városgazda Kht. alvállalkozóként pl. bontási munkában el tudja 
végezni és így nullára jöhet ki a beruházás. 
 
Szeles András alpolgármester ezt a megoldást megnyugtatónak tartja. Azt szeretné tudni emellett, 
hogy a fejlesztési igényüket az intézmények jelezték, vagy az önkormányzat döntött a kérdésben, 
hiszen ı a pályázó? Arra is választ szeretne kapni, hogy a központi óvoda felújítása óta jutott-e több a 
javításokra, fejlesztésekre az abaújdevecseri ovinak? 
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke  elmondja, hogy az 
abaújdevecseri óvodában a csoportszoba parkettája került átcsiszolásra és újra lakkozásra az elmúlt 
évben. Sajnos azonban az 1910-be épült épület nagyobb felújítási munkálatokat igényel már. A tetı 
nagyon rossz állapotban van. A lábazatot közhasznú munkásokkal igyekszik rendben tartani a 
településrészi önkormányzat és az intézmény, de az mindig leömlik. Az ide járó gyerekek száma nem 
csökken: 25 ellátott gyermek van, melyek között jelentıs számú az etnikumhoz tartozó. 
 
Bratu László polgármester ismerteti a jelenlévıkkel, hogy az említett óvodaépületnek még a 90-es 
években is külsı WC-je volt. Régen a falusi iskolának adott helyett. Az ablakok gerébtokosak. A 
legjobb az lenne, ha mindkét pályázat lenavigálható lenne. 
 
Timár László képviselı, a Pénzügyi Bizottság elnöke egyetért a beruházások szükségességével, de 
attól tart, hogy a korábbi években tapasztaltakhoz hasonlóan gyengíteni fogja egymást a két igény, 
mint a Sportközpont és a kis Kazinczy iskola épület esetében. 
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Bratu László polgármester úgy véli valóban nehéz elmenni a döntéshozókon. A kis Kazinczys 
pályázat nagyon jól kidolgozott volt és második helyre sorolták a benyújtottak között, de sajnos végül 
csak az 1. helyre sorolt pályázat megvalósítását támogatták. Ez a hernádvécsei 300 cigány gyereknek 
helyt adó vályogiskola felújítása volt. 
Sajnos az is gondot okoz a pályázatoknál, hogy a Petıfi iskola  fügödi tagiskolája miatt a kisebbségi 
pontszám nagyon alacsony, mert a tagintézmény fenntartását szegregációnak minısítik. 
 
Szeles András alpolgármester véleménye szerint ha mindkét pályázat beadására sor kerül, akkor is 
csak az egyik nyerhet, hiszen a bírálóknál fontos szempont szokott lenni, hogy minél több pályázatot 
támogassanak minél kevesebb költségigénnyel. Mivel a Petıfi iskola aulaépítése 400 gyereket érint 
és sokkal nagyobb összegbe kerül, javasolja ennek prioritását a döntéshozók felé jelezni. A 
pályázatban szereplı költségek nagyságrendjét pedig szigorúan be kell tartani. A Petıfi iskola 
aulájának építési igénye a ciklusprogramban is szerepel, míg az óvoda estében csak tárgyi eszköz  
fejlesztés volt tervezve. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, hogy a testületi határozatban nem szerepelhet az, hogy ha nem 
kap támogatást mindkét igény, akkor melyiket részesítsék elınyben. Ismerve a döntéshozók 
észjárását biztosan a kisebb igényőt támogatnák. Ezért javasolja a képviselı-testületnek, hogy csak az 
egyik pályázat kerüljön benyújtásra. A másik a tavaszi helyi alapokra kiírt pályázatok benyújtásánál 
kerüljön elsı helyre az oktatási intézmények között. 
 
Szeles András alpolgármester egyetért a javaslattal.  
 
Molnárné Juhász Éva képviselı, a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke megnyugtatónak 
tartja, ha a testület az óvoda részére garantálja a jövı évi elsıbbséget a helyi alapok vonatkozásában. 
A településrész azonban valamilyen garanciát vár, hogy a fejlesztések ott is elkezdıdnek, hiszen ott 
van a két kastélyépület is. Ha nem lesz pályázati kiírás, akkor hogyan lesz megoldva a probléma?  
Kéri a Mőszaki Irodát, hogy az óvoda tetıszerkezetét nézzék át, mert az véleménye szerint veszélyes 
állapotban van. 
 
Bratu László polgármester kéri a képviselı-testület döntését. 
 
Encs Város Önkormányzat képviselı-testülete megtárgyalta az elıterjesztést és egyhangúlag az 
alábbi határozatokat hozza:  
 

 Szám:         117/ 2008. (IX. 12.) Kt. sz. határozat 
   Tárgy: Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Tanítási nyelvő Általános 

Iskola és Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény belsı udvarának 
beépítésével aula kialakítása  

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy határozott, hogy a bölcsıdék 
és közoktatási intézmények infrastrukturális fejlesztése a leghátrányosabb helyzető 
kistérségekben támogatás igénybevételének részletes feltételeirıl szóló 206/2008. 
(VIII.26.) korm. rendelet kiírására pályázatot nyújt be. 

 
A pályázat tárgya: Petıfi Sándor Magyar-Angol Két Nyelvő Általános Iskola és 
Alapfokú Mővészetoktatási Intézmény belsı udvarának zárt aulává történı átalakítása 

   
A fejlesztés forrásösszetétele: 
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adatok Ft-ban 

Idıszak 2008. év 

Saját forrás 2.700.000 

Hitel - 

Igényelt támogatás 44.500.000 

Egyéb támogatás (nevesítve) - 

Egyéb forrás  - 

Összesen 47.200.000 
 
 

A Képviselı-testület a 2008. évi saját forrás összegét a 2008. évi költségvetésérıl 
szóló 2/2008 (II.26.) Ör. számú költségvetési rendeletében biztosítja. A testület 
felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtására. 

 
 

Felelıs:       polgármester 
 Határidı: pályázati kiírás szerint 
 
 
 Szám:         118/ 2008. (IX. 12.) Kt. sz. határozat 

   Tárgy: Óvoda, Egységes Pedagógiai Szakmai és Szakszolgálat, Bölcsıde 
intézmény encs-abaújdevecseri épületének felújítása  

 
Encs Város Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az Óvoda, Egységes 
Pedagógiai Szakmai és Szakszolgálat, Bölcsıde intézmény encs-abaújdevecseri 
épületének felújítása vonatkozó pályázati lehetıséget és úgy határozott, hogy a bölcsıdék 
és közoktatási intézmények infrastrukturális fejlesztése a leghátrányosabb helyzető 
kistérségekben támogatása igénybevételének részletes feltételeirıl szóló 206/2008. 
(VII.26.) Korm. rendelet alapján az intézmény encs-abaújdevecseri épületének felújítására 
a pályázatot 2008-ban nem nyújtja be.  
Az intézmény felújítási igényét azonban a 2009. évben kijövı oktatási intézmények 
felújítására kiírt pályázati lehetıségek esetén prioritást élvezıként kezeli. 
 

Felelıs:       polgármester 
 Határidı: azonnal, illetve 2009. december 31. 
 

Napirend tárgya:          
 
2.) Egyebek    
 
Karsai Attila képviselı, a Humánpolitikai és Ügyrendi Bizottság elnöke az iránt érdeklıdik, hogy 
van-e hír a tavasszal meghirdetett és beadott pályázatokról? 
 
Bratu László polgármester  elmondja, hogy ezen pályázatok a temetıút rekonstrukció kivételével, 
nyertek. Nem nyert sajnos, mint az korábban említette a Kazinczy felújítása, de újabb pályázatot nem 
kell benyújtani, hanem az elért pontszámok alapján újabb keretösszeget biztosítanak majd a 
megvalósításra. Sajnos egyre nyilvánvalóbb, hogy nagy a politika befolyása a pályázatoknál. 
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Szeles András alpolgármester elmondja, hogy Kormos Dénes megyei önkormányzati képviselı úr 
említette, hogy a 4,5 milliárd forintból kb. 50 pályázatot támogatnak majd, de a következı évben a 
mostani támogatási összeggel csökken a rendelkezésre álló keret. 
 
Bratu László polgármester úgy véli, ha novemberben nincs döntés, akkor nem lehet a beruházásokat 
a választás elıtt avatni. Ezt a lehetıséget a politika nem hagyja ki. A közbeszerzési eljárás 3-4 hónap, 
így május mire a kivitelezés elkezdıdhet. 
 
Szeles András alpolgármester segítséget kér a Május 1. út, Muskátli út, Arany J. út vízelvezetési 
problémájának megoldására, mely fıleg az útkeresztezıdéseket érinti. Arra kéri a Mőszaki irodát, 
hogy vizsgálja meg, mi az aminek a rendben tartása polgárok kötelessége, mi az amely a városé. 
Ahhoz, hogy mindenki tegye a dolgát, ha szükséges felszólításokat kell foganatosítani. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy a vízelvezetést sokszor a polgárok akadályozzák azzal, 
hogy a vízelvezetı árkokat betömik. Ahol pedig a problémát nem a természet idézte elı, ott az 
önkormányzat nem fog átalakítani, helyreállítani. 
 
dr. Basista Erika képviselı arra hívja fel a figyelmet, hogy a Szent Anna templomnál a tuja nagyon 
terebélyes és a gépkocsivezetıket gátolja a keresztezıdés belátásában. Ugyanez a helyzet a Gagarin 
úton is. Kéri a probléma megoldását. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy az elmúlt nap folyamán a Városgazda Kht. elkezdte a 
visszavágásokat egy abaújdevecseri kertész irányításával. 
Felhívja továbbá a képviselık figyelmét, hogy a szilárdhulladék -kezelési közszolgáltató az 
ígéretének megfelelıen elindítja a háztartásokhoz lenyúló szelektív győjtést, melyhez minden 
háztartás kap  térítés mentesen 2 db. szelektív győjtı zsákot. A hirdetmény, melyben a szállítási 
napok szerepelnek,  minden lakáshoz eljuttatásra kerül. Eleinte havi rendszerességgel szállítják majd 
el az így összegyőjtött papír, fém és mőanyag hulladékot. Aki a teli zsákot kihelyezi a szállítási 
napon, az kap helyette újat. Kéri a képviselıket, hogy ha a lakosság kérdéssel fordul feléjük 
tájékoztassák ıket az elıbb említettekrıl. 
 
Bolobás Péter képviselı úgy véli, hogy ezt a tájékoztatást jó lenne a televízió által közvetített 
képviselı-testületi ülésen is elmondani. 
 
 
Több tárgy nem lévén polgármester az ülést berekeszti. 
 
 

K.m.f 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 
 
  

             Karsai Attila                                                    Dobozi Gábor 
   hitelesítı                   hitelesítı 


